



東海大學赴全球姊妹校交換學生甄試簡章

General Information for Outbound Exchange Application

適用時程：甄試學期2019年秋季、赴姊妹校交換學期2020年春季(部分學校2020年秋季)

Time: Examination in Fall 2019; Outbound Exchange in Spring 2020 (Fall 2020 for Some Schools)

甄試宗旨 Purpose

東海大學國際暨兩岸合作處舉辦本甄試，以兼顧公平性與多元性、善盡大學社會責任，鼓勵在校學生自我挑戰，前往全球姊妹校進行一學期的交換學習。藉以提升本校學生全球視野與移動力，累積、深化海外國際化經驗。

The Office of International Relations (OIR) of Tunghai University opens application for the one-semester exchange program at sister universities to encourage degree students to challenge themselves with an examination process that reflects fairness, diversity, and university social responsibility. The exchange program is aimed to enhance the student's global vision and mobility and accumulate and deepen overseas internationalization experiences.

申請資格 Qualifications

- 於本校修業滿一學期的在學學生(不含碩士在職專班)
All degree students having completed at least one semester of study at Tunghai University are eligible to apply. The exchange program is not open to those pursuing master-level programs for professionals.
- 赴全球姊妹校交換學習期間需具備在學身分
Over the study at the sister university, the student must be in school at Tunghai University.
- 交換學習於在學期間至多兩次、每次一學期；部分學校開放一學年的交換學習僅限一次
Over the study at Tunghai University, the student is eligible to participate in the one-semester exchange program twice or participate in the one-year exchange program opened by certain sister universities once.

相關費用 Fees

- 赴全球姊妹校交換學習期間需依規定完成本校註冊與繳納學雜費、不需繳交姊妹校學雜費
Over the study at the sister university, the student has to complete registration at Tunghai University and pays only the regular tuition and miscellaneous fees required by Tunghai University.
- 交換學生需自行負擔來回機票、簽證費、生活費、書籍費等相關個人支出
The exchange student pays for the round-trip ticket, visa fee, living expense, textbook, and other personal spending.
- 交換學生甄試報名費新台幣伍佰元整；報名費繳交後概不退費
The applicant pays a non-refundable application fee of NT\$500.
- 獲錄取交換學生需繳交學習保證金新台幣壹萬元整；未符合以下任一條件不得申請退還
The successful applicant pays a deposit of NT\$10,000, which is refundable under one of the conditions below.
 - (1) 於姊妹校規定期限前完成所有文件繳交及相關作業程序，但未通過姊妹校審核
All documents are properly submitted on time but the application is not accepted by the sister university.
 - (2) 因不可抗力因素無法赴姊妹校交換學習
The student is unable to study at the sister university due to events of force majeure.
 - (3) 完成交換學習返國後，依據國際暨兩岸合作處規定於期限前上傳學習心得報告
After completion of the exchange study, the student has properly submitted the report to the OIR on time.
- 東海大學高等教育深耕計畫得訂定相關補助辦法，鼓勵本校學生赴全球姊妹校交換學習
The Higher Education Sprout Project administrated by Tunghai University may sponsor grants to encourage students to apply for the exchange program and study at global sister universities.



重要日程 Important Dates

2019年9月4日(三)中午12點：國際暨兩岸合作處首頁「最新消息」公告本甄試簡章

12:00, September 4, 2019 (Wednesday): Release of *General Information* in “News” on OIR Homepage

2019年9月4日(三)下午2點至2019年9月26日(四)下午4點：完成甄試申請

14:00, September 4, 2019 (Wednesday) – 16:00, September 26, 2019 (Thursday): Completion of Exchange Application

- 至國際暨兩岸合作處首頁「最新消息」公告之連結網頁填寫線上甄試申請表
Fill up the online application form on the linked webpage in “News” on the OIR’s homepage.
- 繳交以下文件至國際暨兩岸合作處劉又瑀小姐
Submit the following documents to Ms. Lisa Liu of OIR.
 - (1) 學生證正本查驗後，親簽由本處線上系統列印的紙本甄試申請表
Hand-signed printed copy of the online application following verification of the student ID card
 - (2) 註冊組列印之歷年班排名證明：黃色螢光筆標註各學期班排名百分比
Latest year-by-year class ranking certificate printed at the Registrar Office, with the class ranking percentile for each semester marked by a yellow highlighter
 - (3) 註冊組列印之歷年學業英文成績單：黃色螢光筆標註各學期GPA與已取得勞作成績
Latest year-by-year English transcript printed at the Registrar Office, with the GPA for each semester and the labor education grade(s) marked by a yellow highlighter
 - (4) 選繳下列外語能力檢定證明正本與影本各1份：正本查驗後現場退還
Optional certificate(s) for foreign language proficiency tests listed below, with one photocopy retained by the OIR after verification of the original
 - 英語檢定：ITP托福、iBT托福、雅思、多益擇最優等級(見下表)檢定成績
English proficiency test: Highest level (see table below) among TOEFL ITP, TOEFL iBT, IELTS, and TOEIC
 - 日語檢定：日本語能力檢定N5至N1
Japanese proficiency test: JLPT N5 to N1

Minimum Score	TOEFL ITP	TOEFL iBT	IELTS	TOEIC
Level A	630	100	8.5	950
Level B	560	95	7.0	880
Level C	527	71	5.5	750
Level D				550

- 領取繳費單至出納組繳交報名費新台幣500元整；報名費繳交後概不退費
Pick up the payment slip and pay the non-refundable application fee of NT\$500 at the Cashier’s Office.
- 領取團體口試衝堂證明單(若適用)
Request for the certification of the class conflict with the OIR’s group oral examination (if necessary).
- 完成繳件後不再接受補件、更換文件
Once all documents are submitted to the OIR, any resubmission or replacement is not permitted.

2019年10月1日(二)下午4點：國際暨兩岸合作處首頁「最新消息」公告團體口試場次表

16:00, October 1, 2019 (Tuesday): Release of Group Oral Examination Schedule in “News” on OIR Homepage

2019年10月5日(六)上午10點至下午5點：國際暨兩岸合作處會議室進行團體口試

10:00 – 17:00, October 5, 2019 (Saturday): Group Oral Examination at OIR Meeting Room

- 依據團體口試場次表進行團體口試
The group oral examination is organized by the released schedule.
 - (1) 各團體口試場次安排5位同學進行團體口試；每場次15分鐘
Each session examines a group of 5 students in 15 minutes.
 - (2) 口試語言為中文；母語非中文同學得以英文進行口試
The group oral examination is conducted in Chinese; the student whose native language is not Chinese can use English in the group oral examination.
 - (3) 口試內容包括30秒自我介紹、個人抽選題、團體討論題與開放問答题
The group oral examination includes the self-introduction in 30 seconds, individual question, group discussion question, and open question.
- 請於團體口試分組場次開始前15分鐘報到、領取個人抽選題進行準備
Please check-in 15 minutes before the session starts to prepare for the assigned individual question.



重要日程(續) Important Dates (Continued)

2019年10月9日(三)下午4點：國際暨兩岸合作處首頁「最新消息」公告公開選填學校場次表

16:00, October 9, 2019 (Wednesday): Release of Open School Selection Schedule in "News" on OIR Homepage

- 公開選填學校依據以下評分標準計算總成績決定選填排序
The open school selection is organized by the ranking based on the following grading policy.
 - (1) 學業表現(40%)：歷年各學期班排名百分比平均
Academic Performance (40%): Average of class ranking percentiles over all past semesters
 - (2) 團體口試(40%)：三位跨院教師成績平均
Group Oral Examination (40%): Average of the grades given by three cross-college examiners
 - (3) 外語能力(10%)：依據選繳之外語能力檢定證明加分
Foreign language proficiency (10%): Extra points earned by optional certificate(s) for proficiency tests
 - (4) 勞作成績(10%)：各學期成績占5%
Labor Education (10%): 5% for the grade in each semester
- 未出席口試者不得參加公開選填學校
The student failing to attend the group oral examination is not eligible for open school selection.
- 進修學士班與碩、博士班學生勞作成績10%權重併入團體口試(50%)
The 10% weight for labor education is counted in group oral examination (50%) for undergraduate students of continuing education and graduate students.

2019年10月18日(五)上午10點：公開選填學校(場地另行公告)

10:00, October 18, 2019 (Friday): Open School Selection (Venue Announced Later)

- 公開選填前務必至國際暨兩岸合作處網頁確認選填姊妹校審查規定與相關申請資格限制
Before the open school selection, you must have understood all requirements and restrictions by your target schools(s) from the OIR's webpage.
- 請於公開選填學校場次開始前15分鐘報到、再次確認不符選填資格的姊妹校名單
Please check-in 15 minutes before the open school selection session starts and reconfirm the list of schools for which you are ineligible to apply.
- 公開選填學校依前述總成績排序進行；每位同學需於叫號開始2分鐘內選填學校完成錄取
The open school selection is organized by the ranking based on the grading policy describe above and requires every student to complete the selection for being admitted within 2 minutes following the call.
 - (1) 未報到或現場放棄公開選填學校者，交換學習累積次數不變
For the student failing to check-in or give up open school selection following the call, the count for the student's completed exchange program remains unchanged.
 - (2) 錄取一學年的交換學習後放棄，在學期間不得再申請全球交換學生甄試；錄取一學期的交換學習後放棄，視為交換學習一次，並於未來再申請全球交換學生甄試時，列入公開選填學校候補組排序名單；因不可抗力或其他特殊因素於錄取後放棄者不受此限
The student giving up admission of one-year study becomes ineligible for any outbound exchange application over the study at Tunghai University. The student giving up admission of one-semester study is regarded as completing the exchange program once and the student's ranking for open school selection in future application is to be listed in the waiting group. If the student gives up admission due to events of force majeure or for other specific reasons, the previous provisions do not apply.

2019年10月21日(一)下午4點：錄取學生完成錄取資格確認

16:00, October 21, 2019 (Monday): Confirmation of Admitted Application

- 國際暨兩岸合作處領取繳費單，至出納組繳交學習保證金新台幣壹萬元
Pick up the payment slip at the OIR and pay the NT\$10,000 deposit at the Cashier's Office.
- 聯繫國際暨兩岸合作處錄取學校承辦人，繳交錄取資格確認文件
Contact the OIR's school liaison to submit all documents required for confirming admission.
- 未於期限前完成錄取資格確認視同放棄錄取，比照前述錄取後放棄相關規定
The student failing to confirm admission on time is regarded as giving up admission and subject to provisions above.



開放公開選填全球姊妹校名單

List of Global Sister Universities for Open Selection

第1組：日韓2020春季交換學習

Group 1: Japan and Korea (Outbound Exchange in Spring 2020)

Code	Country	中文校名 School Name	N	GPA	iBT	IELTS	JLPT	Note
101	Japan	昭和女子大學 Showa Women's University	2	2.5			N2/N3	Female students only; N3 for taking Japanese language courses; N2 for taking regular university courses
102	Japan	東京女子大學 Tokyo Woman's Christian University	1	2.5			N2	Female students only
103	Japan	東海大學** Tokai University	1	2.5			N5	
104	Japan	島根大學** Shimane University	1	2.5			N5	N3 or above preferred
105	Japan	大分大學 Oita University	2	2.5			N2	
106	Japan	甲南大學 Konan University	2	2.5			N2	
107	Japan	龍谷大學 Ryukoku University	2	2.5	PBT500		N3	Original of PBT verified in open selection
108	Japan	群馬大學** Gunma University	1	2.5			N2	
110	Japan	北星學園大學 Hokusei Gakuen University	1	2.5			N2	
111	Japan	琉球大學* University of the Ryukyus	2	2.5	61	5.5	N2	
112	Japan	沖繩大學* Okinawa University	2	2.5			N3	
113	Japan	沖繩國際大學** Okinawa International University	3	2.5			N3	
151	Korea	韓國延世大學 Yonsei University	1	2.5	79	6.5		Original of KLAT level 4 or TOPIK level 4 verified in open selection if iBT or IELTS is not provided
152	Korea	韓國天主教大學 The Catholic University Korea	2	2.5	60			Original of TOPIK Level 2 verified in open selection if iBT is not provided
153	Korea	韓國嶺南大學 Youngnam University	2	2.5	60			Original of TOPIK Level 2 verified in open selection if iBT is not provided

Note. The school marked with * also permits one-year study in spring through to fall 2020. The school marked with ** only permits one-year study in spring through to fall 2020. N stands for the number of exchange students opened by each school. GPA, iBT, IELTS, and JLPT respectively stand for the minimum requirement for the average of all available GPAs in each semester, TOEFL iBT, IELTS, and JPLT. If both iBT and IELTS are applicable, only one test is required for application.



開放公開選填全球姊妹校名單(續)

List of Global Sister Universities for Open Selection (Continued)

第2組：歐美2020春季交換學習

Group 2: Europe and US (Outbound Exchange in Spring 2020)

Code	Country	中文校名 School Name	N	GPA	iBT	IELTS	JLPT	Note
201	US	密利克大學 Millikin University	3	2.5	76	6.0		
211	France	蒙彼利埃第二大學 IAE Montpellier	2	2.5	71	5.5		
212	France	達文西學院 Pôle Léonard de Vinci	1	2.5	71	5.5		
221	Belgium	布魯塞爾管理學院 Icheb Brussels Management School	1	2.5	71	5.5		French language region
222	Belgium	根特大學學院 Artevelde University College Ghent	2	2.5	79	6.0		Dutch language region
231	Germany	哥廷根應用科技大學 PFH Private University of Applied Sciences	1	2.5	71	5.5		
232	Germany	柏林管理學院 BSP Business School Berlin	1	2.5	79	6.0		
241	Spain	聖保羅大學 Universidad CEU SAN Pablo	2	2.5	71	5.5		Original of Spanish B1 verified in open selection if iBT or IELTS is not provided
242	Spain	卡斯蒂利亞-拉曼恰大學 Universidad de Castilla-La Mancha	1	2.5	71	5.5		Original of Spanish B1 verified in open selection if iBT or IELTS is not provided
251	Italy	聖心天主教大學-皮亞琴察校區 Università Cattolica del Sacro Cuore	1	2.5	71	5.5		Original of Italian B2 verified in open selection if iBT or IELTS is not provided
261	Poland	奧普爾大學 University of Opole	1	2.5	71	5.5		

Note. N stands for the number of exchange students opened by each school. GPA, iBT, IELTS, and JLPT respectively stand for the minimum requirement for the average of all available GPAs in each semester, TOEFL iBT, IELTS, and JPLT. If both iBT and IELTS are applicable only one test is required for application.



開放公開選填全球姊妹校名單(續)

List of Global Sister Universities for Open Selection (Continued)

第3組：日韓香港東協2020秋季交換學習

Group 3: Japan, Korea, Hong Kong, and ASEAN (Outbound Exchange in Fall 2020)

Code	Country	中文校名 School Name	N	GPA	iBT	IELTS	JLPT	Note
304	Japan	島根大學** Shimane University	1	2.5			N5	N3 or above preferred
305	Japan	大分大學 Oita University	3	2.5			N2	
307	Japan	龍谷大學 Ryukoku University	2	2.5	PBT500		N3	Original of PBT verified in open selection
308	Japan	群馬大學** Gunma University	1	2.5			N2	
309	Japan	關西學院大學 Kwansei Gakuin University	2	2.5			N2	
311	Japan	琉球大學* University of the Ryukyus	2	2.5	61	5.5	N2	
314	Japan	立命館亞洲太平洋大學 Ritsumeikan Asia Pacific University	2	2.5	79	6.5		
315	Japan	佛教大學** Bukkyo University	1	2.5			N2	
316	Japan	千葉大學 Chiba University	3	2.5			N2	
353	Korea	韓國嶺南大學 YOUNG NAM UNIVERSITY	2	2.5	60			Original of TOPIK Level 2 verified in open selection if iBT is not provided
371	HK	嶺南大學 LINGNAN UNIVERSITY	2	2.5	79	6.0		Application not open to student in last year of study
372	HK	浸會大學 HONG KONG BAPTIST UNIVERSITY	2	2.5	79	6.0		
381	Indonesia	印尼萬隆天主教大學* PARAHYANGAN CATHOLIC UNIVERSITY (UNPAR)	2	3.0	PBT550	6.0		

Note. The school marked with * also permits one-year study in fall 2020 through to spring 2021. The school marked with ** only permits one-year study in fall 2020 through to spring 2021. N stands for the number of exchange students opened by each school. GPA, iBT, IELTS, and JLPT respectively stand for the minimum requirement for the average of all available GPAs in each semester, TOEFL iBT, IELTS, and JPLT. If both iBT and IELTS are applicable, only one test is required for application.



開放公開選填全球姊妹校名單(續)

List of Global Sister Universities for Open Selection (Continued)

第4組：歐美2020秋季交換學習

Group 4: Europe and US (Outbound Exchange in Fall 2020)

Code	Country	中文校名 School Name	N	GPA	iBT	IELTS	JLPT	Note
401	US	密利克大學 Millikin University	3	2.5	76	6.0		
402	US	天普大學 Temple University	4	3.0	79	6.0		Pennsylvania or Tokyo campus
403	US	洛克海文大學 Lock Haven University of Pennsylvania	1	2.5	71	5.5		
404	US	北帕克大學 North Park University	2	2.75	80	6.5		
405	US	三一大學 Trinity University	1	3.0	90	6.5		
411	France	蒙彼利埃第二大學 IAE Montpellier	2	2.5	71	5.5		
412	France	達文西學院 Pôle Léonard de Vinci	2	2.5	71	5.5		
413	France	企業領導者管理學院 EDC Paris Business School	3	2.5	85-90	6.5		
414	France	雷恩商學院 Rennes School of Business	2	2.5	76	6.0		
415	France	盧昂高等工程師學院* ESIGELEC	2	2.5	71	5.5		Application open to graduate students in Colleges of Science and Engineering only
421	Belgium	布魯塞爾管理學院 Ichee Brussels Management School	2	2.5	71	5.5		French language region
422	Belgium	根特大學學院 Artevelde University College Ghent	3	2.5	79	6.0		Dutch language region
431	Germany	哥廷根應用科技大學 PFH Private University of Applied Sciences	2	2.5	71	5.5		
432	Germany	柏林管理學院 BSP Business School Berlin	1	2.5	79	6.0		
433	Germany	明斯特大學 University of Münster	2	2.5	79	6.0		
434	Germany	漢堡科技大學* Hamburg University of Technology	2	2.5	71	5.5		Application open to students in College of Science only
435	Germany	路德希維港管理與社會大學 Ludwigshafen University of Business and Society	2	2.5	71	5.5		

Note. The school marked with * also permits one-year study in fall 2020 through to spring 2021. N stands for the number of exchange students opened by each school. GPA, iBT, IELTS, and JLPT respectively stand for the minimum requirement for the average of all available GPAs in each semester, TOEFL iBT, IELTS, and JPLT. If both iBT and IELTS are applicable, only one test is required for application.



開放公開選填全球姊妹校名單(續)

List of Global Sister Universities for Open Selection (Continued)

第4組：歐美2020秋季交換學習

Group 4: Europe and US (Outbound Exchange in Fall 2020)

Code	Country	中文校名 School Name	N	GPA	iBT	IELTS	JLPT	Note
441	Spain	聖保羅大學 Universidad CEU SAN Pablo	2	2.5	71	5.5		Original of Spanish B1 verified in open selection if iBT or IELTS is not provided
442	Spain	卡斯蒂利亞－拉曼恰大學 Universidad de Castilla-La Mancha	1	2.5	71	5.5		Original of Spanish B1 verified in open selection if iBT or IELTS is not provided
451	Italy	聖心天主教大學－皮亞琴察校區 Università Cattolica del Sacro Cuore	1	2.5	71	5.5		Original of Italian B2 verified in open selection if iBT or IELTS is not provided
452	Italy	羅馬第二大學 University of Rome Tor Vergata	5	2.5	71	5.5		
461	Poland	奧普爾大學 University of Opole	1	2.5	71	5.5		
462	Austria	因斯布魯克管理中心 MCI Management Center Innsbruck	4	2.5	85	6.0		
463	Sweden	達拉納大學 Dalarna University	2	2.5	76	6.0		Campus of study by discipline
464	Czech	布拉格大都會大學 Metropolitan University Prague	2	2.5	71	5.5		
481	Turkish	安卡拉哈西德配大學* Hacettepe University	3	2.5	76	6.0		Grant possibly offered by EU

Note. The school marked with * also permits one-year study in fall 2020 through to spring 2021. N stands for the number of exchange students opened by each school. GPA, iBT, IELTS, and JLPT respectively stand for the minimum requirement for the average of all available GPAs in each semester, TOEFL iBT, IELTS, and JPLT. If both iBT and IELTS are applicable, only one test is required for application.



開放公開選填全球姊妹校名單(續)

List of Global Sister Universities for Open Selection (Continued)

第5組：中國大陸2020春季交換學習

Group 5: Mainland China (Outbound Exchange in Spring 2020)

編號	省市	校名	名額	等級	大四	非台籍生	備註
501	上海市	華東師範大學	5	985	否	否	
502	上海市	復旦大學	5	985			
503	上海市	同濟大學	5	985		否	
504	江蘇省南京市	東南大學	5	985			
505	江蘇省南京市	南京大學	5	985		港澳生	
506	浙江省杭州市	浙江大學	1	985	否		
511	重慶市	西南大學	5	211	否	港澳生	二年級碩、博士研究生及其他不影響正常畢業或學習年級學生亦可申請
512	四川省成都市	四川大學	5	985		港澳生	
513	四川省成都市	西南交通大學	2	211			
514	湖南省長沙市	湖南大學	5	985		陸生	
515	湖南省長沙市	中南大學	2	985			
516	湖北省武漢市	華中師範大學	5	211		港澳陸生	
517	湖北省武漢市	武漢理工大學	2	211			
521	北京市	北京師範大學	5	985	否		
522	北京市	中央財經大學	5	211	否	否	
523	北京市	北京大學	5	985			歷年班排名須為前5% 有不合格科目或專業課程成績不佳者 不予錄取
524	北京市	中國政法大學	2	211			
525	北京市	中國人民大學	2	985		港澳生	
526	北京市	北京科技大學	5	211		否	
527	北京市	北京理工大學	5	985			

附註：公開選填時仍未公布最新簡章的學校，請自負申請審核責任。非985或211等級學校均為教育部認可學校。



開放公開選填全球姊妹校名單(續)

List of Global Sister Universities for Open Selection (Continued)

第5組：中國大陸2020春季交換學習

Group 5: Mainland China (Outbound Exchange in Spring 2020)

編號	省市	校名	名額	等級	大四	非台籍生	備註
531	天津市	南開大學	5	985		外籍生	
532	天津市	天津大學	5	985			
533	山東省濟南市	濟南大學	2				
534	河南省開封市	河南大學	2				
541	黑龍江省哈爾濱市	東北林業大學	5	211			僅限大學部學生
542	黑龍江省哈爾濱市	哈爾濱工業大學	2	985			
543	吉林省長春市	吉林大學	5	985			
544	遼寧省大連市	大連理工大學	5	985			
551	陝西省西安市	西北工業大學	5	985		不開放陸生	
552	陝西省西安市	西安交通大學	5	985	否	港澳生	GPA高於2.8(總分4.3)；無不及格科目
553	甘肅省蘭州市	蘭州大學	5	985			
554	寧夏回族自治區銀川市	寧夏大學	5	211			
561	福建省廈門市	廈門大學	5	985	否		二年級碩、博士研究生優先錄取
562	廣東省廣州市	華南理工大學	5	985		否	
563	廣東省廣州市	暨南大學	2	211			
564	廣西壯族自治區南寧市	廣西大學	5	211			

附註：公開選填時仍未公布最新簡章的學校，請自負申請審核責任。非985或211等級學校均為教育部認可學校。